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1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt.  
To punkter tilføjes:  

• Beskrivelse af bachelorprojekt på studieportal 
• Indstilling til Undervisningsprisen 2023 

 
2. Godkendelse af referat fra seneste studienævnsmøde 

Referat godkendt.  
 

3. Nyt fra studienævnsformand 
Studieleder Janne Lebeck oplyste, at Fakultetsledelsen har fokus på første 
årsfrafald, studieprogression, overgang fra BA til KA på medicinuddannelsen. Der 
ses et tydeligt fald i 2021 i antal studerende, der starter direkte på 
kandidatuddannelsen efter endt bacheloruddannelse.  
Hun tilføjede, at der allerede som bekendt er sat flere initiativer i gang for at 
afhjælpe dette, men at der i oktober/november måned også vil blive indsamlet 
kvalitative data i form af fokusgruppeinterviews, der omhandler førsteårsfrafald 
og opsplitning af 6. semester på bacheloruddannelsen. HE Studier står for 
dataindsamlingen.  

 
4. Orientering: Dispensationssager siden sidst  

Orientering taget til efterretning. 
  

 
5. Beslutning: Behandling af dispensationssager 

Sag 1: Imødekommelse af et 4. forsøg i Cellebiologi, 4. forsøg i Genetik og 
Personlig Medicin samt udsættelse af 1. årsprøven. Studienævnet vurderede, at 
der er lægedokumenteret sygdom, som kan berettige ekstra prøveforsøg. 
Studienævnet tilføjede, at det er svært at vurdere studieegnethed, når den 
studerende har været præget af sygdom hele studietiden.  
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Sag 2: Imødekommelse af afmelding af Cellebiologi samt yderligere udsættelse af 
1. årsprøven. Studienævnet forholdt sig udelukkende til de kurser, der ligger i 
førsteårsprøven, hvor den studerende kan dokumentere usædvanlige forhold.  
 
Sag 3: Afslag på 2 semestres yderligere udsættelse af maksimal studietid og afslag 
på 2 semestres udsættelse af førsteårsprøven. Studienævnet tog udelukkende 
stilling til 1. årsprøven, hvor den studerende ikke har vist bedring og vurderes 
derfor på nuværende tidspunkt ikke til at være studieegnet.  

 
 
6. Drøftelse: Planlægning af semestret på bacheloruddannelsen 

Gæst: Sofie Tinggaard, HE Studier 
 
Sofie Tinggaard oplyste, at på nogle kurser på bacheloruddannelsen ser 
planlægningen af undervisningen ud til at strække sig længere end normalt, som 
vil påvirke tiden afsat til eksamen. Sofie efterspurgte, om Studienævnet kunne 
godkende vedhæftede plan over undervisning- og eksamen- der giver plads til 
undervisning, eksamen, bedømmelsesfrister og en reeksamen.  
 
De studerende indikerede, at det mest essentielle for dem er, at der er minimum 7 
dage mellem undervisning og eksamen. Hertil efterspurgte Janne, om 
Studienævnet kan få uddybende overblik over, hvilke kurser, der ikke har mere 
end 7 dage mellem undervisning og eksamen – dette vil Sofie udarbejde, og 
Studienævnet kunne derfor ikke træffe en endelig beslutning.  
 
De studerende understregede, at de ikke får meget ud af undervisningen, hvis den 
ligger i juni måned, da de er i gang med at forberede eksamen.  

 
 
7. Godkendelse: Summer University kurser 2023 

Nyt Summer university kursus:  
Cardiovascular Phenotyping of Human-Disease Relevant Animal Models 
 
Studienævnet havde følgende kommentarer:  

• Litteratur: Sikre at den relevante litteratur er ude i god tid, og gerne 
tidligere end en måned før. Får man udleveret det materiale, der skal 
bruges, eller skal de studerende købe det?  

• Ugeopdeling: Uge 3: online undervisning med fremlæggelser i grupper 
online – hvorfor skal denne del være online? De studerende pointerede, 
at de vil få mere ud af kurset, hvis fremlæggelser er med fysisk fremmøde. 
Kan de studerende evt. mødes fysisk i uge 3 og underviseren er med 
online? Kan man komme op på de 135 timer, som et 5 ECTS kursus 
kræver?  
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Nyt Summer University kursus:  
To promote mental health and prevent depression - the science of mindfulness 
and compassion 

 
Studienævnet har følgende kommentarer:  

• Svært ved at se, at et 10 ECTS kursus kan afvikles på 3 uger. 10 ECTS 
kurser skal gerne have en arbejdsbelastning på mellem 250-300 timer.  
Bør kurset være på 5 ECTS i stedet?  

• Der bør tilføjes faglige forudsætninger  
Opfølgning: Man kan som udgangspunkt ikke have et kursus, der forløber over 
både 1. og 2. term hen over sommeren.  

 
Kurserne kræver en ny gennemgang, og vil blive sendt i mailhøring i nævnet, når 
muligt.  

 
 
8. Godkendelse: Valgfag F23 

Nyt valgfag foråret 2023:  
Træning af mental sundhed og læge -patient relation med Mindfulnessbaseret 
stressreduktion (MBSR) 
 
Studienævnet havde følgende kommentarer:  

• Hvordan vil kursusansvarlig kontrollere deltagelsen i MBSR forløbet? 
• Eksamen: eksamensoplysningerne skal uddybes, således at man viser, at 

eksamen forankres i den litteratur, de studerende har læst og fået 
undervisning i.  

• Benytte ”opgave” i stedet for ”essay”.  
 

Kurset kræver en ny gennemgang, og vil blive sendt i mailhøring i nævnet, når 
muligt.  

 
 
9. Drøftelse: Statusrapport 2022 

I juni har der været afholdt årlig status på alle uddannelserne på Health. Årlig 
status er et vigtigt redskab i kvalitetssikring- og kvalitetsudviklingsarbejdet, hvor 
prodekan for uddannelse, institutleder, studieleder, studienævnsnæstformand 
samt repræsentanter fra CED og Studieadministration mødes til en dialog med 
henblik på at sikre og udvikle kvaliteten af uddannelserne. Studienævnet 
gennemgik statusrapportens første del ”Handleplan aftalt på mødet”.  

 
Der er i alt 7 emner på handleplanen for medicin for 2022-23 – og Studienævnet 
vurderede, at der ved alle handlinger er tiltag sat i gang. Derfor vil der på 
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nuværende tidspunkt ikke blive igangsat yderligere. Studienævnet drøftede dog 
hvorvidt man kan sikre evalueringen af kurser, der falder uden for normen – fx 
bachelorprojekter, specialer ol. Pt. arbejdes der på at evaluere klinikophold via 
BLUE, og fremadrettet bør kurser/projekter, der falder uden for normen evt. også 
evalueres bedre. De studerende pointerede dog, at kurser, der falder uden for 
normen sikkert evalueres meget individuelt, hvorved det kan være svært at 
konkludere på data.  

 
10. Drøftelse: Aftagerpanel 2023-25 

På baggrund af drøftelser på studienævnsmødet i august havde studieleder Janne 
Lebeck udformet udkast til et nyt aftagerpanel.  
Studienævnet drøftede udkastet, og sammensatte et panel bestående af 17 
medlemmer. Indstillingen udformes og sendes til godkendelse ved Dekanatet.  

 
 
11. Drøftelse: Tema i Aftagerpanelet 2023 

Til foråret 2023 vil Studienævnet mødes med aftagerpanelet igen. Studienævnet 
besluttede sig for at afholde mødet den 12. april 2023 – ændret til den 11. april 
pga. lokaler.  
Studienævnet drøftede desuden forskellige emner/temaer for næste møde:  

• Sundhedsvæsenets kollaps; hvordan nyuddannede kan varetage et 
presset sundhedssystem – et andet arbejdspres end tidligere – bliver de 
studerende uddannet til det, de møder? 

• Studenterklinikker 
• Digitalisering – hvad skal de studerende lære fra AUs side? 

Programmering, statistik, arbejde med kode? Hanne Bjerregaard 
orienterede, at HUF har nedsat en Task Force, der arbejder med Digital 
Health Professionals. De resultater man kommer frem til her, kan evt. 
drøftes i aftagerpanelet for at sikre, at det stemmer overens med 
aftageren.  

 
Nævnet drøftede en mulig kandidat til formandskabet – og endte på Søren Prins, 
der er praktiserende læge ved Midtbylægerne i Silkeborg.  På næste 
studienævnsmøde vil der blive nedsat en arbejdsgruppe, der kan arbejde videre 
med et program.  

 
 
12. Drøftelse: Forskningsintegration på egen uddannelse 

På baggrund af drøftelser på studienævnsmødet i august havde studieleder Janne 
Lebeck udformet udkast på eksempler for forskningsintegration på egen 
uddannelse.  
Studienævnet godkendte eksemplerne og havde ikke yderligere tilføjelser. 
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Nævnet vurderede, at der på uddannelserne er et stærkt forskningsfundament og 
de studerende får vækket deres interesse for forskning under uddannelsen.  De 
studerende orienterede, at undervisere/forskere ofte orienterer om den nyeste 
forskning på de forskellige kurser.  
Studienævnet drøftede endvidere, hvilke muligheder de ser for at styrke 
forskningsintegrationen på uddannelserne. De studerende indikerede her, at det 
kunne hjælpe dem, hvis der oprettes en enkelt time, hvor de bliver præsenteret 
for, hvad primær litteratur er, hvordan denne udgives, hvad er journals, hvad 
angiver hvor ting bliver publiceret. De foreslog, at dette kunne inddrages på 1. 
semester.  
 
Afsluttende kommentar vurderede, at der bør være en balance mellem det 
kliniske og forskningen, og derfor skal der ikke nødvendigvis inddrages forskning 
i alle kurser. Fokus bør ligge der, hvor det er relevant.  

 
 
13. Valg til studienævnene 

Der er denne gang kun valg af studerende til studienævnet. Studerende vælges for 
1 år. Der skal vælges 6 studerende til studienævnet + meget gerne suppleanter. 
VIP er valgt for 3 år ad gangen, og blev valgt ind forrige år.  
Studienævnet tager orienteringen til efterretning.  

 
 
14. Eventuelt 

Johanne Elnegaard orienterede, at hun via snak med medstuderende har fået 
oplyst, at beskrivelsen af bachelorprojektet på studieportalen ikke er 
fyldestgørende. Johanne sender den studerende videre til Anne Møller, så 
Kommunikationstemaet kan se nærmere på det.  
 
Hanne Bjerregaard ønskede input ifm. Undervisningsprisen 2023. De studerende 
omtalte Christian Vægter, Helle Prætorius, Jeppe Prætorius, Jesper Skovhus, 
Edith Nielsen, Morten Skovgaard.   
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